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  Zpravodaj 
 obce Roprachtice č. 3/2021 

             červenec – září 2021 
  

VÝZNAMNÉ UDÁLOSTI 
 
VOLBY DO POSLANECKÉ SNĚMOVNY 
 
     Ve dnech 8. a 9. října proběhly volby do Poslanecké sněmovny. V naší obci bylo registrováno 
224 voličů. Voleb se zúčastnilo 169 voličů, platných hlasů bylo odevzdáno 168. Volební účast  
byla 75%,  což je lepší výsledek než celorepubliková volební účast, která byla 65,43%.  

     Za nejstarší voličkou, které je 90 roků, se dostavila volební komise s volební schránkou. 
Nejmladšímu voliči bylo 19 roků. 

Odevzdané hlasy jednotlivým politickým stranám, politickým hnutím a koalicím byly 
následujícící:            PIRÁTI  a STAROSTOVÉ = 51 hlasů – 30,35 % 

AN0 2011 = 47 hlasů – 27,9 7% 
 SPOLU – ODS, KDU – ČSL, TOP 09 = 23 hlasy – 13,69 % 

 Svoboda a př. demokracie (SPD) = 17 hlasů - 10,11 % 
 Komunistická str. Čech a Moravy = 8 hlasů – 4,76 % 
 Česká str. sociálně demokrat. = 7 hlasů – 4,76 % 
 PŘÍSAHA Roberta Šlachty = 4 hlasy – 2,38 % 

Trikolora Svobodní Soukromníci = 4 hlasy - 2,38 % 
 Otevřeme ČR normálnímu životu = 3 hlasy – 1,78 % 
 Hnutí Prameny = 1 hlas – 0,59 % 
 VOLNÝ blok = 1 hlas – 0,59 % 
 Švýcarská demokracie = 1 hlas – 0,59 % 
 Strana zelených = 1 hlas – 0,59 % 
 

 

 

 

 

 

 

 

 Starosta vkládá hlasovací lístek do volební schránky 
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POMNÍK OBĚTEM VÁLEK JE OPRAVEN 

     Obec zdobí další opravená památka. Oprava Pomníku obětem obou světových válek byla 
dokončena ke konci 
září. V příštím roce si 
připomeneme 100. 
výročí od jeho 
vybudování.               
Opravený pomník bude 
zcela jistě  v dalších 
letech důstojným 
památným místem.   

     Náklady na opravu 
činily 80.600 Kč. Dotace 
Ministerstva obrany 
byla poskytnuta ve výši 
64.480 Kč.  Obec se na 
opravě podílela částkou 
16.120 Kč.   

      
     Až půjdete okolo,posuďte sami, jak se oprava povedla.  

 
 OCENĚNÍ ZA ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ 
    Dne 17. září se zúčatnili starosta obce Zdeněk Petřina a zastupitelka obce Ing. Renata 
Čumová slavnostního zasedání na Sychrově, kde převzali diplom a ocenění v soutěži Zlatá 
popelnice za přínosný 
počin na poli 
odpadového hospo- 
dářství za rok 2020.  
     Zároveň s tímto 
oceněním pro obec 
převzali od zástupců 
Libereckého kraje a 
společnosti EKO KOM 
šek na 10.000,- Kč.  
     Toto uznání je 
výsledkem trvalé 
orientace obce na 
správné třídění 
odpadu. Pro obec 
bude přínosem, když i 
v budoucnu budeme 
moci získávat takováto 
ocenění.  
 
 

Převzatá ocenění 

 

Opravený pomník 
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ÚVODNÍ SLOVO 
 

Vážení a milí spoluobčané,   

další pozvolné uvolňování protiepidemiologických opatření, při dodržení hygienických 
opatření, umožnilo uspořádat pravidelné společenské akce. O proběhlých akcích se 
zmiňujeme v jednotlivých zprávách o činnosti spolků a obce. 
     Nejdůležitější se v době do vydání tohoto čísla staly volby do Poslanecké sněmovny. O jejich 
výsledku informujeme na titulní straně. Další významné události byly oprava a  renovace 
Pomníku obětem válek a dokončování skladovací haly. Proběhlo restaurování kamenné části 
Božích muk při cestě ke Škodějovu. K dokončení zbývá ještě kovový detail, jehož výroba si 
vyžádá delší čas.  
     V minulém čísle Zpravodaje jsme informovali o vydaném stavebním povolení na stavbu 
vodojemu nad školou. Výrazně změněná situace cen ve stavebnictví celou akci negativně 
ovlivní. V současné době se připravuje zadávací dokumentace této veřejné zakázky a realizace 
proběhne až v příštím roce.  
     Odstraněny byly také závady na cestě ke Škodějovu, což jistě kvitovali všichni, kteří cestu 
využívají. Zůstává ještě problém s odvodněním části cesty. Tento problém by obec měla 
dořešit v příštím roce, protože se jedná zásadnější zásah do komunikace. 
     Považujeme za správné, abychom dementovali informaci o uzavření mostu v Poniklé, 
kterou jsme uvedli v minulém čísle Zpravodaje. Všichni to již víte, že překotný vývoj při 
rozhodování o bourání mostu nakonec vyústi v to, že most je dnes kulturní památkou a 
probíhá jeho částečná oprava. Větší, důkladná oprava, která by most na čas uzavřela proběhne 
nejdříve v příštím roce. 
      Velmi nepříjemnou záležitostí je spor s majitelkou nemovitosti a přilehlých pozemků, které 
sousedí s hasičskou výcvikovou dráhou. Majitelka odmítla jednat se zastupiteli i hasiči a 
předala celou záležitost právníkům. Proto se i obec rozhodla využít právních služeb a nadále 
se nechá v tomto sporu zastupovat. O vývoji budeme průběžně informovat. 
                 Zastupitelstvo obce 

 

 

KORONAVIRUS OCHROMIL SPOLEČENSKÝ ŽIVOT - PRÁCE V OBCI VŠAK NIKOLIV. 

Z důvodu nejistoty ve vývoji epidemie koronaviru neuvádíme žádné plánované akce.  

SLEDUJTE INFORMAČNÍ VÝVĚSKY! BUDEME TAM PŘIPRAVOVANÉ AKCE 
ZVEŘEJŇOVAT ! 
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
 

ŽIVOTNÍ JUBILEA OSLAVILI: 

Miksánková Ludmila – 86 let 
Kovář Vladislav – 83 let 
Francová Marie – 80 let 
Strnádek Václav – 77 let 

Janovský Bohuslav – 76 let 
Zelenková Helena – 76 let 
Kučera Věroslav – 75 let 
Foubíková Zofia – 70 let 
Hubařová Věra – 70 let 

Jubilantům přejeme pevné zdraví a hodně radosti ze života! 

       
 
ZÁPIS Z VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE  
konané dne 20. srpna 2021 v hospodě U Tichánků 

1. Zahájení  

Zasedání bylo zahájeno v 19:30 hod starostou obce p. Zdeňkem Petřinou. Starosta 
konstatoval, že je přítomno 6 členů zastupitelstva – zastupitelstvo je usnášeníschopné.  

Starosta seznámil přítomné s programem: 

1. Zahájení 
2. Rozpočtové opatření 03/2021 
3. Územní plán obce 
4. Finanční dar na „Sraz školáků“  
5. Diskuze 
6. Usnesení 04/2021 
7. Závěr 

 
Program nebyl doplněn a byl schválen 6ti hlasy. 

 
2. Rozpočtové opatření 03/2021 

Paní Klára Kratochvílová seznámila přítomné s rozpočtovým opatřením 03/2021 za období 
srpen 2021. Rozpočet zůstává vyrovnaný. 

Rozpočtové opatření bylo schváleno 6ti hlasy. 
 
3. Územní plán obce 

Pan starosta přítomné seznámil s problematikou týkající se stávajícího územního plánu. 
Územní plán je koncepčně zastaralý a nevyhovuje současným požadavkům, výstavba v obci 
mohutně pokračuje. Po konzultaci se zástupci stavebního úřadu v Semilech a společnosti 
SUMPRO a.s. bylo rozhodnuto, že je třeba vypracovat novou koncepci a územní plán 
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přepracovat. Jelikož je to dlouhodobý proces, obáváme se, že do schválení nového plánu by 
již některé záměry nebylo možné realizovat, proto jsme se rozhodli nejprve zahájit změnu 
stávajícího územního plánu, a to v bodě Podmínky prostorového uspořádání, kde bychom rádi 
navýšili minimální výměru pozemku potřebnou pro stavbu ze stávajících 800 m2 na 2000 m2. 
To by mělo umožnit zachování roztroušené zástavby, která je pro naši obec typická.  

Změna územního plánu a navýšení minimální výměry pozemku potřebné pro stavbu na 
2000m2 byly schváleny 6ti hlasy. 

4. Finanční dar na „Sraz školáků“ 

Pan starosta informoval, že 18. září v hospodě U Tichánků proběhne akce s názvem Sraz 
školáků. Akce je hojně navštěvovaná, a proto bylo rozhodnuto, že obec poskytne na její 
organizaci finanční dar ve výši 5 tis. Kč. 

Finanční dar ve výši 5 tis. Kč byl schválen 6ti hlasy. 

5. Diskuze 

Paní Šimunková položila doplňující dotaz k územímu plánu – co to přesně znamená a od kdy 
to bude platit? Pan starosta vysvětlil, že se jedná o změnu, která bude iniciovaná obcí a je to 
proces, který bude trvat zhruba rok. Až poté bude platit navýšení metrů na 2 000.  

Pan starosta přítomné informoval, že cesta k Jánu je komplet hotová a předaná. Liberecký kraj 
nám na opravu přidá 1,5 mil. Kč.  

Cesta ke Škodějovu byla na jaře v horším stavu, teď je to opravené a předělané - proběhlo 
v rámci reklamace. Dole u potoka se to bude ještě opravovat, v těchto místech nebyla cesta 
hotová (nejedná se o reklamaci).  

Vrt u Ráje – je to vyvrtané, následují čerpací zkoušky, uvidíme jaká bude kvalita vody. Aleš 
Kučera vznesl připomínku k vodě z vodojemu U Ráje – v posledních dnech je cítit chlórem. 
Starosta vysvětlil, že voda byla znečištěná (došlo pravděpodobně ke vtoku povrchové vody), 
vyčistil se bazén a mohl být tedy cítit chlór. Dělali se zkoušky, bylo to v pořádku, ještě to 
prověříme.  

Vodojem U školy – v příštích týdnech budeme jednat o výběrovém řízení, je hotový rozpočet. 
Nemůžeme dávat přípojky, dokud to nebude zrealizováno. 

Skladovací hala u kontejneru – je téměř dokončená, chybí vrata a úpravy okolo. Stala se velice 
nemilá věc – Vašek Pacholík, který na hale pracoval, tam měl připravená prkna a dvakrát mu 
je někdo zcizil. 

Starosta pozval přítomné na hasičskou soutěž, která se uskuteční 4. září od 13:00. Soutěž 
nebude na hasičské dráze, ale na louce U Ručiček. V sousedství dráhy došlo ke znovuobnovení 
sporu s majiteli domu č.p. 93. Je to v řešení s advokátem, tréninky jsou na dráze povolené. 
Starosta přítomné informoval také o tom, že jsme byli nuceni nahlásit obyvatele tohoto domu 
na Policii ČR, protože bez povolení káceli stromy na obecních pozemcích a dřevo si nechali. 
Policie ČR to oznámila na odboru životního prostředí a je to také v řešení.  

Pan František Hubař přítomné informoval o připravované knize o Roprachticích a požádal 
všechny, aby s ním sdíleli zajímavé fotky z historie obce, které mohou mít doma.  
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Starosta informoval dále o cestě kolem Koziny – ze státního pozemkového fondu jsme 
bezplatně získali cestu kolem Koziny k pomníčku, její pokračování, které je v katastru 
Vysokého by měli dostat oni. 

6. Usnesení 03/2021 

Zastupitelstvo obce schválilo: 
− Rozpočtové opatření 03/2021 
− Podání návrhu na změnu ÚP obce a navýšení metrů potřebných ke stavbě na 2000 m2 
− Finanční dar na „Sraz školáků“ ve výši 5 tis. Kč 

 
7. Závěr 

Pan starosta poděkoval přítomným za účast. 

 
ZÁPIS Z VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE  
konané dne 29. září 2021 v zasedací místnosti obecního úřadu  
 
1. Zahájení  

Zasedání bylo zahájeno v 18:00 hod starostou obce p. Zdeňkem Petřinou na OÚ. 
Starosta konstatoval, že jsou přítomni 4 členové zastupitelstva – zastupitelstvo je 
usnášeníschopné. 
 
Starosta seznámil přítomné s programem. 
      1. Zahájení 

2. Rozpočtové opatření č. 4/2021 
3. Dotace pro organizaci ZDRAVOŠ Rokytnice nad Jizerou 
4. Diskuse 
5. Usnesení 05/2021 
6. Závěr 

 
Návrh byl doplněn o bod – Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene. 
Program byl doplněn a byl schválen 4mi hlasy. 
 
2. Rozpočtové opatření č. 04/2021 

Radka Pacholíková seznámila přítomné s navrhovaným rozpočtovým opatřením č. 04/2021 za 
období září 2021.  
 
Rozpočtové opatření bylo schváleno 4mi hlasy. 
 
3. Schválení dotace pro organizaci ZDRAVOŠ Rokytnice nad Jizerou pro rok 2022 

Starosta přítomné seznámil se záměrem poskytnutí dotace pro organizaci ZDRAVOŠ 
z Rokytnice nad Jizerou, která pro obec zajišťuje terénní pečovatelskou službu. Pro rok 2022 
tato organizace žádá na běžný provoz částku 58.400 Kč. 
 
Poskytnutí dotace bylo schváleno všemi 4mi hlasy.  
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4. Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene  

Starosta seznámil přítomné se smlouvou o budoucí smlouvě se společností ELIPROM o zřízení 
věcného břemene na pozemcích ppč. 3296, 3301 a 3303 v k.ú. Roprachtice a dále se 
společností RYDVAL Elektro pro pozemky ppč. 385/2, 3302 a 3303 v k.ú. Roprachtice. Obojí 
z důvodu pokládky nového podzemního vedení.  
 
Smlouvy byly schváleny všemi 4mi hlasy. 
 
5. Diskuse 

Starosta informoval o průběhu dokončovacích prací na stavbě haly. Budou instalovány 
posuvná vrata, proběhnou terénní úpravy.  
 
6. Usnesení č. 05/2021 

Zastupitelstvo obce schválilo: 
- Rozpočtové opatření č. 4/2021 
- Dotaci pro organizaci ZDRAVOŠ Rokytnice nad Jizerou pro rok 2022 v částce 58.400 Kč 
- Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene se společností ELIPROM na 

pozemcích ppč. 3296, 3301 a 3303 v k.ú. Roprachtice a dále se psolečností RYDVAL 
Elektro pozemcích ppč. 285/2, 3302 a 3303 v k.ú. Roprachtice 

 
7. Závěr 

Starosta poděkoval všem přítomným za účast.  
 
 
SRAZ ŠKOLÁKŮ OBECNÉ ŠKOLY V ROPRACHTICÍCH 2021 

     Dne 18. září 2021 proběhlo již 9. setkání bývalých žáků Obecné školy v Roprachticích. 
Setkání se jako vždy uskutečnilo na sále hostince „U Tichánků“, který k tomuto účelu poskytuje 
Tělovýchovná jednota Roprachtice za což všichni TJ děkujeme.  

     Tato setkání se vždy těší velké oblibě. Letos však o to víc, že v předešlém období byla setkání 
více lidí vzácností a to se odrazilo v celkové atmosféře na sále po celou dobu konání. Všech 49 
zúčastněných tvořilo jeden soudržný celek, který velmi pozitivně reagoval na všechny podněty. 
Radost z toho, že mohou být pohromadě, se projevovala v klidné, milé, přátelské atmosféře. 
Nejstarší účastnice je narozena v roce 1933, ale nikdo by jí to nehádal. 

     K účastníkům promluvil starosta obce pan Zdeněk Petřina ml., jeho slov si všichni váží a jsou 
za ně moc rádi. Obecnímu úřadu velice děkujeme za finanční příspěvek na tuto akci. 
Poděkování patří všem, kteří se na setkání podíleli a bez jejich pomoci bychom se neobešli. 

      Letos jsme se neučili, ale připomněli jsme si některé aktuality z rodné obce a okolí. Z okolí 
to byl most v Poniklé, který je pro zdejší občany velmi důležitý a to jeho uzavření a začátek 
bourání, dohadování kolem mostu, zpřístupnění a prohlášení za kulturní památku. Vysocké 
závody po staru, jako zajímavost.  
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      Kulturní památky Roprachtic, vojenské památky Roprachtic, Okrašlovací spolek a jeho 
historie, ocenění práce zdejšího spolku a poděkování za tuto činnost. Dále v současné době 
tolik zmiňované retro (pro zábavu). Učitelskou smlouvu z roku 1923 a názvy obyvatel 
Roprachtic a okolních míst. My jsme Kobyláci  

      Všichni účastníci obdrželi „skládačku-maketu“ školy, kterou vyrobil Jenda Nosek ml., který 
také na přání fotil a vyráběl ihned fotky. Je velice šikovný a jeho práce přispěla k dobré pohodě. 

      Kulturní část byla přenechána nejmladší generaci Kobyláků, kdy nám sourozenci Petřinovi 
zahráli 4 skladby a všechny účastníky tím velice potěšili. Hraní krásně zapadlo do skvělé 
atmosféry, která v sále panovala.  

      Překvapení, které rozveselilo sál, připravila TJ (Věrka s Bohouškem) ve formě svačiny 
(chleba s máslem) pro každého a v tašce na kolečkách ho s vtipnými poznámkami každému 
předala svačinářka - výborná ochotnice Milena.  

     Milena pak ještě přečetla účastníkům „poudačku“. Kterou si všichni rádi a se zájmem 
poslechli. 

      To, že se letošní sraz líbil, lze usuzovat i z dodatečných děkovných zpráv účastníků, kteří se 
již těší na příští setkání v roce 2023.  

Alena Černá 

 

Momentky ze setkání poskytl pan Nosál 
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Z ČINNOSTI SPOLKŮ V NAŠÍ OBCI 

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 
 

Sbor dobrovolných hasičů 
 
1) Sportovní činnost sboru 

Pohár OSH Semily 

     V sobotu 10. července se uskutečnilo první kolo Poháru OSH Semily. Celkem během léta       
a začátku září proběhlo 7 kol tohoto poháru. Závěrečné kolo pořádal již tradičně sousední 
Škodějov.  
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     V sobotu 4. září jsme pořádali 6. kolo 
Poháru OSH Semily. Jednalo se o 16. ročník 
Memoriálu Josefa Rybáře. Byl specifický tím, 
že jsme ho poprvé museli z důvodů špatných 
sousedských vztahů pořádat mimo hasičský 
areál. Náhradním místem byl zvolen prostor 
u křižovatky „U ručiček“. Celkem se soutěže 
zúčastnilo 14 družstev mužů a 7 družstev žen.  
Kategorii mužů vyhrálo naše družstvo 
s výsledným časem 26,87 s. Druhý byl 

Škodějov „A“ a třetí Bozkov „A“. Kategorii žen 
vyhrál Bozkov „A“ s výsledným časem 24,99s 
, druhé byly ženy ze Želech a třetí Bozkov „B“. 
Naše ženy složily dvě družstva. Roprachtice 
maminy se umístily s výsledným časem 31,64s 
na 4. místě a družstvo Roprachtice na místě 5. 
s časem 33,87s.  Povedlo se uspořádat kvalitní 
soutěž i za ztížených podmínek, počasí přálo 
krásným výhledům do okolí.  

 

Výsledková listina Memoriálu Josefa Rybáře 2021 

 

 

 

 

 

 

 

 

Celkové výsledky Poháru OSH Semily 2021 

 

 

 

 

 

 

 

MUŽI   ŽENY   
1. Roprachtice 81 bodů Bozkov "A" 64 bodů 
2. Bozkov "A" 74 bodů Želechy 62 bodů 
3. Škodějov "A" 73 bodů Bozkov "B" 50 bodů 
4. Bukovina u Čisté 72 bodů Roprachtice 45 bodů 
5. Libštát 65 bodů Škodějov 41 bodů 
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     V letošním roce se Poháru OSH Semily zúčastnilo 30 družstev mužů a 14 družstev žen. 
Avšak některá družstva absolvovala pouze několik soutěží v rámci tohoto poháru. 

     Družstvo našich mužů vyhrálo tento pohár po třetí v historii, naposledy to bylo v roce 
2015. 

Kvalifikace a mistrovství ČR v běhu na 100m s překážkami 

     Členka našeho sboru Eliška Lukešová se zúčastnila za jednotlivce kvalifikace běhu na 100m 
s překážkami, které se konalo 26. června na 
stadionu v Liberci. Každý měl dva pokusy. 
Eliška zaběhla první pokus v čase 18,38s a 
druhý 17,92s. S těmito časy kvalifikaci 
(která byla v letošním roce brána jako 
okresní i krajské kolo) vyhrála a zajistila si 
postup na mistrovství ČR.  

     Mistrovství ČR se uskutečnilo 21. srpna 
v Ostravě. Opět měla každá závodnice dva 
pokusy. Eliška zaběhla první pokus za 
18,05s a druhý 18,00s. S časem z druhého pokusu se celkově umístila na krásném 21. místě 
z 98 závodnic.  

Polabská stovka – Písková Lhota 

     V neděli 5. září se Eliška zúčastnila dalšího 
závodu v běhu na 100m s překážkami. 
V základním kole zaběhla pokus v čase 17,93s a 
z třetího místa postoupila do „postupového 
pavouka“. Nejprve následoval semifinálový běh, 
kde Eliška zaběhla pokus v krásném čase 17,81s, 
ale její soupeřka byla o krok lepší, a tím pádem 
Eliška postoupila do finále o třetí místo. Ve 
finálovém běhu se Elišce nepovedl rozdělovač  a 
získala celkově 4. místo.   

     Elišce děkujeme za krásné reprezentování našeho sboru a přejeme ji mnoho úspěchů v další 
sezóně.  

2) Další činnost sboru 

     Ve středu 14. července byla naše výjezdová jednotka obce vyslána k výjezdu. Po příjezdu 
jednotky na místo události bylo průzkumem zjištěno, že se jedná o část vzrostlého listnatého 
stromu, který spadl přes celou šíři vozovky č. II/290 v 45,5 km. Jednotka provedla odstranění 
odlomené části stromu pomocí motorové pily. Dále jednotka prováděla průzkum v rámci 
katastru naší obce, kde odstranila několik větví z pozemní komunikace a následně se vrátila na 
základnu.  
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     V pondělí 26. července byla výjezdová jednotka obce vyslána na spadlý strom na silnici 
II/290 v 45 km v katastru obce Vysoké nad Jizerou. Po příjezdu na místo události bylo zjištěno, 
že se jedná o menší listnatý strom, který zasahuje do jednoho jízdního pruhu. Strom byl 
rozřezán pomocí motorové pily a dřevní hmota odstraněna mimo komunikaci, aby netvořila 
pevnou překážku v silničním provozu. Dále se jednotka vrátila na základnu.  

     Pokud to epidemiologická situace dovolí, v sobotu 9. října bychom měli pořádat 
posvícenskou taneční zábavu.  

     (Foto i text) Veronika Čermáková 

Mladí hasiči 

     V červnu jsme pilně trénovali a jako každý 
rok jsme si poslední středu v červnu, letos to 
vyšlo na 30.6. opékali buřty. Je to naše tradiční 
akce na ukončení školního roku a přivítání 
prázdnin. Moc jsme si to užili, opékáme                 
a hrajeme různé hry, zkrátka pohodové 
odpoledne. 

    V druhé polovině prázdnin, čekali jsme na 
příznivé počasí, jsme vyrazili od 15.8.-17.8. do 
Dachové u Hořic pod stany. Letošní rok byl už 
třináctý, kdy jsme tuto akci prokonali. Děti si ji 
zaslouží za velké tréninkové nasazení a skvělé 
výkony při soutěžích. Tradičně jsme měli dva 
velké stany a jeden malý a velitelskou chatičku. 
Tábořili jsme u ohniště, které potřebujeme 
k celodennímu vaření jídla. Volný čas jsme 
trávili ve vodě, kluci na dříví, děvčata při 
přípravě občerstvení. Nemohli chybět ani ranní 
rozcvičky a nácvik uzlů se soutěží. Letos jsme 
měli asi rekordní účast 20 dětí. Přijeli jsme 
obohaceni o nové zážitky a těšíme se na další. 

     Na konci srpna jsme pokračovali v trénincích 
a v sobotu 18.9. jsme se zúčastnili hasičské 
soutěže ve Mříčné. Zde měla družstva za úkol 
požární útok a část hasičské všestrannosti 
(uzle, topografii, požární ochranu a zdolání 
vodorovného lana). My jsme soutěžili s jedním 
družstvem mladších a jedním starších dětí. Oba 
týmy si vedly skvěle. Mladší obsadili 5.místo ze 
14 družstev. Starší k bezchybné hasičské všestrannosti přidali druhý útok a celkově brali 
stříbrné medaile ze 14. Udělali nám velikou radost a sobě taky, protože pro některé to byl 
poslední požární útok za děti. 
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     Jinak nás velmi mile překvapil zájem pětiletých dětí o hasičinu. Začátkem září se nám 
přihlásilo 5 nových členů, máme z nich radost. 

  (Foto i text)   Lada Lukešová 

 

TJ SOKOL 

   Mimo jiné aktivity uspořádala TJ SOKOL v minulém období, také dvě významné akce, které 
jsou dále popsány. 

POHÁDKOVÁ STEZKA 

     V letošním roce se konala pohádková stezka 
5.7.2021. Start byl stanoven na 13. hodinu                                 
s velkým očekáváním kolik dětí se této akce asi 
zúčastní. Po tak dlouhé pauze kdy se nebylo možné 
scházet si nikdo netroufl odhadnout, jestli se akce 
zdaří. Byli jsme mile překvapeni, když ještě před 13. 
hodinou začali na hřiště přicházet první zájemci o akci. 
Stezka byla připravena nejenom pro malé děti, ale 
úkoly mohly plnit starší děti i jejich doprovod. Cesta 
vedla cestou necestou, lesem, loukou i po místních 
komunikacích. Po přihlášení a vyzvednutí startovních 
kartiček se postupně mohli všichni odebrat na start. 
Sluníčko vystřídaly  i mraky a déšť, ale nevadilo to, 
rodiče vyndali dětem pláštěnky a vyrazili na trasu. 

     První koho děti potkaly, byl pohádkový pan král, který měl princeznu i bílou paní. Dále se 
pokračovalo po značkách k dalším úkolům. 
Razítka, doplňování pohádkových postaviček              
a hádanky z piktogramů byly umístěny po celé 
délce trati. Cestou děti potkaly medvědy, 
loupežníky a babu Jagu, nebo hostinec u Supa, 
kde byla možnost občerstvení. Pokračovalo se 
k čarodějnicím, kde se děti proletěly na koštěti. 
Nechyběl ani tradiční vládce hor Krakonoš, včelí 
medvídci a u potoka čekal vodník s vodnicí. 
Cestou děti dostávaly odměny, a také žeton, 
který byl směnitelný v kole štěstí v cíli. Celkem 
se této akce zúčastnilo  174 dětí registrovaných 
a více než 200 dospělých, kteří tvořili doprovod. 
Celou akci zajištovalo 40 dobrovolníků, a to 
nejenom z řad členů tělovýchovy, ale                         

i ostatních občanů. Všem děkujeme za spolupráci  a účastníkům za podporu. 

    Nejen pořadatelé, ale také účastníci se jistě těší na příští ročník Pohádkové stezky. 
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HARMONIKÁŘI 

     V sobotu 25. září se konal již 7. ročník Srazu harmonikářů a heligonkářů v Roprachticích. 
Setkání zahájil Pepa Šedivý a Judita Šimůnková písničkou „Pivem nebo vínečkem“. Akci 
navštívilo 90 posluchačů a 20 účinkujících. 

     Nechyběli zde ani děti ze ZUŠ  
v  Jilemnici  a Semilech.     Naší obec 
reprezentovala Tereza Petřinová      
a její bratr Zdeněk, který hrál na 
klárinet.  

    Celá akce byla zakončena 
mástrkoncertem všech účinkujících 
„Ta naše písnička česká“. Program 
moderoval Jaroslav Křapka. 
V sobotu 23. září se konalo ještě 
jedno malé setkání harmonikářů za 
účasti široké veřejnosti.  

     Za podporu a výpomoc děkujeme 
personálu, který  zajišťoval celou akci a sponzorům:  Obec Roprachtice, ZD Roprachtice a 
rozhledna U borovice.  

     Těšíme se na další příjemné setkání.                                                     Za TJ SOKOL Věra Nosková 
  (foto i text)   
 

Zpráva o činnosti divadelního spolku při TJ SOKOL Roprachtice 

     Vážení příznivci divadla, vzhledem tomu, že doba "covidová" je o trochu příznivější, začali 
jsme se opět scházet na sále u Tichánků. Pilně nacvičujeme staronové představení Neprodejné 
manželky. Máme příslíbeno vystoupení v říjnu ve Štěpanicích a v listopadu bychom chtěli 
potěšit i naše příznivce v doma v Roprachticích. Doufám, že se po volbách covidová opatření 
znovu nezpřísní a náš divadelní spolek bude moci nastudovat nové představení. Držte nám 
palce a buďte zdrávi.                   Milena Nosková                                           
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ČESKÝ ČERVENÝ KŘÍŽ 

     V sobotu 19.6.2021 se konala na horském hotelu Stráž Valná hromada Oblastního spolku 
ČČK Semily. Za naší místní skupinu se této valné hromady zúčastnila naše předsedkyně 
Markéta Malíková a členka výkonného výboru Oblastního spolku Jarmila Klausová s manželem 
Jindřichem. Všechny místní skupiny vždy seznámí ostatní se svojí činností. Loňský rok byl 
výjimečný, a proto zprávy z místních skupin byly především o pomoci druhým v covidové době. 
Součástí valné hromady byla volba nového výkonného výboru a nových představitelů vedení 
Oblastního spolku ČČK. Nechybělo ani tradiční občerstvení. Ani letošní léto se nám nepodařilo 
uskutečnit výlet, trochu nám pořádání těchto akcí komplikují vládní nařízení.    

              Markéta Malíková, Lada Lukešová 
 

HONEBNÍ SPOLEČENSTVO 
 

     V tomto období nevyvíjelo Honební společenstvo žádnou činnost. 

                         Luboš Kučera, starosta HS 

 

ZEMĚDĚLSKÉ DRUŽSTVO ROPRACHTICE 

     V polovině července jsme udělali druhou seč, sklidili jsme hrách na zeleno a povedlo se nám 
usušit seno.  Oproti minulým teplým a 
suchým rokům jsme začali sklízet zrno na 
zeleno do vaků až v druhé polovině srpna. 
Obilí na zrno až začátkem září. Výnosy obilí 
byly menší než předešlé roky. Jinak 
pokračujeme v podzimních polních 
pracích. Každý rok se účastníme 
fotosoutěže pořádané Zemědělským 
svazem ČR.  

      Do soutěže se posílají 4 fotografie za každé 
roční období jedna. Fotka musí souviset se 
zemědělským podnikem a jeho zemědělskou 
činností. Vždy máme radost, když odborná 
porota vybere do užšího výběru některou 
z našich fotek. Ze 13 nejlepších snímků je pak 
vytištěn fotokalendář Zemědělského svazu, 
který je distribuován po celé republice. 

                                                        Luboš Kučera 
                      (foto archiv ZD) 
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MYSLIVECKÝ SPOLEK KOPANINA ROPRACHTICE 

     Měsícem září končí třetí čtvrtina kalendářního roku. V mysliveckém řazení měsíců nám 
začíná druhá polovina. Název měsíce září a října pochází od říje královské zvěře, zvěře jelení. V 
přírodě končí zářím léto a nastává podzim. Kalendářně je podzim ohraničený podzimní 
rovnodenností, ale my si stále více budeme uvědomovat zkracování dne, doprovázené 
zmenšováním itenzity světla. To se projeví na kvalitě vegetace, ktará postupně ztrácí výživnou 
hodnotu. Příroda a všichni její obyvatele se musí připravit na překonání zimního období. 
Některé druhy, především spárkatá zvěř, si musí pastvou vytvořit tukové zásoby na zimní 
období. Tažné druhy ptáků odlétají do klimaticky vhodnějších lokalit. Náš myslivecký spolek 
splnil plán v odlovu srnců, dále byl ve 3. čtvrtletí uloven 1 jelen v 1. věkové třídě, 17 kusů černé 
zvěře, 7 srn a 4 lišky. 

                           Vlastimil Tulach 

ROPRACHTICKÝ OKRAŠLOVACÍ SPOLEK 

     V uplynulém období se členové spolku nesešli. Kromě sekání trávy u smírčích křížů                       
a u božích muk nevyvíjeli jinou, viditelnou, činnost. Tři členové spolku však intenzivně pracovali 
na dokončování knihy o historii obce. Předání knihy do tisku je cílovou a termínovanou 
záležitostí nejen pro náš spolek, ale zejména pro obec. Naposledy také uvádíme výzvu 
občanům k poskytnutí podkladů pro knihu. Kniha by měla být dokončena a připravena 
k předání grafikovi do tiskárny začátkem ledna příštího roku. 

     Pro knihu o historii obce hledáme všechny dostupné informace, písemné podklady, 
fotografie a předměty, vztahující se k historii obce. Můžete volat 606 620 494 nebo psát na 
e-mail: ou@obecroprachtice.cz, příp. osobně na Františka Hubaře. 

                  František Hubař 
 
 

ZAJÍMAVOSTI Z PŘÍRODY 
Malá čapí rodinka 

     Letos, vzhledem k omezeným možnostem pohybu na jaře (neměli jsme se pohybovat mimo 
domovský katastr), jsme se více věnovali procházkám do lesa. 

     A tak nám na našem katastru neuniklo hnízdění čápa černého.Ráda se tedy s vámi podělím 
o pár obrázků z příletu čápů a průběhu jejich hnízdění. 

     Párek čápů černých se vrátil na hnízdo, které bylo obsazené asi i vloni, už začátkem dubna. 
To čekalo čápy ještě hodně chladné období i se sněhovými přeháňkami. Ale nic nevzdávali, 
hnízdo přistavovali a během léta v něm odchovali i jedno mládě. 

     Čápi černí jsou menší a o mnoho plašší než ti bílí. Hnízdo mají ukryté v lesích vysoko na 
stromech.  Mladý čáp se snadno pozná podle barvy zobáku a noh. Dospělí čápi mají zobák i 
nohy krásně červené, mládě má zobák žlutý a nohy zelenošedé. Po vylíhnutí čápat jeden 
z rodičů na hnízdě hlídá – chrání mládě proti chladu a stíní za horka. 

mailto:ou@obecroprachtice.cz
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     Druhý rodič létá lovit, a to do vzdálenosti až 10 km. Později, když je mládě odrostlejší, 
odlétají lovit oba rodiče a potravu mláděti vyvrhují na hnízdo. 

     Koncem srpna opouštěl hnízdo už i „náš“ mladý čáp. Někdy během září se zřejmě se svými 
rodiči pak vydal na dlouhou cestu do Afriky, kde čápi přezimují.  

     Tak jim přejme zase šťastný návrat na jaře!!!   Snímky poskytla autorka článku. 

                                                                                          

 

          

                   
             

 

 

 

 

 

 

    

                                                 

 

 

 

 

 

                                                  

                                         

 

           Párek čápů černých 13. dubna    Čáp černý po příletu 8.dubna 

             Čáp s mládětem 20.června                                                          Mladý čáp vykukuje z hnízda 5 července 

Odrostlý mladý čáp 20. srpna  
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     Přece jen si ani tentokrát neodpustím jednu botanickou zajímavost – při procházkách lesem 
jsem narazila na zajímavou rostlinu. Jmenuje se 
hnilák smrkový a je to rostlina bez zeleného 
barviva (chlorofylu), která není schopná 
fotosyntézy. Živiny získává od mykorhizních 
hub, které ale také nejsou schopné fotosyntézy 
a získávají živiny od stromů. 

     Hnilák tedy parazituje na stromech 
zprostředkovaně přes houby. Protože této 
rostliny stále ubývá, je zařazena mezi ohrožené 
druhy. 

     Přeji vám hezké dny, ať je venku jakkoliv! 

 

                                              Zdena Pacholíková   
          (foto autorka)       
 

 

ZAJÍMAVOSTI O POČASÍ V NAŠÍ OBCI 

 

* ) Sníh na vodu přepočten koeficientem 0,2.      

 

                                              Z podkladů Vl. Kováře, Fr. Hubař 

                 
DĚJINY OBCE, VÝZNAMNÉ HISTORICKÉ UDÁLOSTI 

HISTORIE OBCE V LETECH 1919-1928 

OBEC     

     Jedna z prvních akcí obecního úřadu bylo vyčíslení  škod způsobených válkou. Obec 
projednávala zejména pomoc chudým a to i v jiných obcích. Z toho důvodu se někteří členové 
zastupitelstva vzdávali svých odměn. Rozrůstala se také agenda domovského práva. Obec 
sestavovala v té době tři rozpočty a to: obecní, chudinský a školní. V roce 1920 se opravovala 
cesta od sochy sv. Stanislava ke kostelu. Ze zápisů obecní rady je zřejmé, že obec měla 
obecního strážníka. Od roku 1922 nese naše obec název Roprachtice. Pravidelná autobusová 
doprava Semily-Vysoké n. Jiz.-Jablonec n. Jiz. byla zavedena od roku 1923. Významný je rok 
1924, kdy vzniklo Družstvo pro stavbu a rozvod elektrické síly a výsledkem činnosti tohoto 

 
ROK/MĚSÍC 

ROK 2021 
Voda/sníh-mm/cm 

ROK 2020 
Voda/sníh-mm/cm 

ROK 2019 
Voda/sníh-mm/cm 

Leden – září     662,7 /155,8 cm 797,3/68         557,8/156 
CELÝ ROK -  967,8/101         822,0/176,0 
Nejvyšší vrstva sněhu 21.1.=40 cm 5.2.=16 cm 29.1.=62 cm 

    Hnilák smrkový (10.7.2021) 
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družstva bylo zavedení elektrického produ v roce 1927. Dne 27.5.1928 byla na rodném domku 
Dr. Františka Farského odhalena pamětní deska. 

     V obci v té době působily spolky: Tělocvičná jednota Sokol, Sbor dobrovolných hasičů, 
Hospodářský spolek a Národní jednota severočeská. 

     V roce 1921 měla obec již pouze 1082 obyvatel. Úbytek obyvatel pokračoval i v dalších 
letech.  

KOSTEL, FARNOST a FARA 

     V období krátce po I. světové válce byly opraveny střechy kostela, fary i přilehlé stodoly. 
Náhradou za zvony odvezené pro válečné účely byly vyrobeny nové tři zvony, které byly 
vysvěceny 24.6.1928. 

     V uvedeném období zde působili faráři Josef Kniess a v roce 1928 Johannes Švab. 

ŠKOLA  

     Do roku 1921 byl ředitelem školy významný činitel a učitel Antonín Klimenta. Po jeho 
odchodu se stal ředitelem školy František Martinec.  

 
VÝZNAMNÉ HISTORICKÉ UDÁLOSTI – ČÁST 1949-1955 

O OBCI 

      V roce 1949 bylo zrušeno domovské právo a tím zanikl také chudobinec, takže byly 
zpracovávány ji pouze rozpočty obecní a školní. Objevují se první zmínky o družstevním 
hospodaření. V roce 1950 bylo obnoveno veřejné osvětlení. Tehdejší politická situace vyvolala 
utvoření komise pro hledání mandelinky bramborové, tehdy nazývané americkým broukem. 
V roce 1952 se uskutečnil první pokus o založení Jednotného zemědělského družstva III. typu. 
Zdejší obyvatele také citelně zasáhla měnová reforma v roce 1953. Ze záznamů z tohoto 
období víme, že dne 7.1.1954 jel poprvé přes naši obce  tehdejší prezident Antonín Zápotocký. 
V roce 1955 byl v obci zaveden místní rozhlas, v obci bylo evidováno 170 rozhlasových 
přijímačů. Tento rok byl také posledním rokem, kdy zde působila filiálka Československé státní 
spořitelny. Dojíždělo do obce také putovní kino, které promítalo v hospodě U Tichánků.   

             Z kroniky obce a různých, veřejně přístupných, zdrojů: František Hubař 
 

Z ČINNOSTI SPOLKŮ 1949-1955 

ČESKOSLOVENSKÝ ČERVENÝ KŘÍŽ - 1949-1955       

    Místní organizace Československého červeného kříže byla založena 25. února 1951. Prvním 
předsedou byl zvolen Emanuel Chlum. Zdejší organizace ČČK byla od samého počátku velmi 
aktivní. 

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ – 1949-1955 (Výpis z hasičské kroniky) 

     Z tohoto období je zaznamenán jeden požár usedlosti čp. 69, kdy pro velký mráz nebylo 
možno hasit a uchránit stavení. Podařilo se však zachránit dobytek a vynosit všechny věci 
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Milé děti, 

máme tady podzim. Příroda se zahaluje do barevného kabátku, dny se krátí a mlhy 
jsou husté a nepropustné. Téměř magické a čarovné období. Období, kdy se 

probouzejí skřítci, různí pidimužíci a všelijaká jiná havěť. 

Až se půjdete touto krásnou přírodou projít nasbírejte různé přírodniny- šišky, šípky, 
barevné listí, klacíky, ….. a vyrobte z nich podle své fantazie také nějakého 

„SKŘÍTKA PODZIMNÍČKA“ 

V sobotu 30. října v 15 hodin přijďte k Lípě svobody u hasičské zbrojnice, kde si 
z Vašich výtvorů vytvoříme kouzelnou skřítčí vesničku. 

Odměna ve formě teplého čaje a něčeho dobrého bude pro všechny! 

 

Přejeme zábavné tvoření. 

 

Vaše Zastupitelstvo. 

 

z domu.  Sbor měl v té době 85 členů. Od roku 1951 byl předsedou zvolen br. František Nosek. 
Od roku 1953 jsou pravidelně organizovány žňové hlídky. V roce 1954 byly ukončeny 
vykopávky hasičské nádrže u čp. 104.      

                          Z hasičské kroniky: František Hubař 

TJ SOKOL 1949-1955 

      I přesto, že činnost TJ v těchto letech poněkud ustala, stále cvičily ženy a dorost. V roce 
1955 je připomínán ještě žijící zakládající člen Antonín Janda. V té době byl starostou TJ Michal 
Svatý. 

                                        Z obecní kroniky: František Hubař                                              
           
MYSLIVECKÉ SDRUŽENÍ KOPANINA ROPRACHTICE - 1949-1955 

     V roce 1950 založilo 10 členů Mysliveckou společnost, jejímž předsedou se stal Josef 
Strnádek , čp. 246. V roce 1951 byla přejmenována na Lidovou mysliveckou společnost, která 
hned v následujícím roce byla vedena jako Myslivecké sdružení Roprachtice. 
                   Z historických záznamů: František Hubař 
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